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Referat fra bestyrelsesmøde i Rørbæk Vandværk    

den 11. oktober 2022 kl. 18.00 på Oreby Kro. 
 

Deltagere: Per Kristiansen (PK), Kurt Wiell (KW), Ole Olsen (OO),  

Flemming Aalborg (FAa), Suppl. Henrik Lindrup Jensen (HL) og Palle Nielsen (PN) 

Afbud: Benny Rasmussen og Havemand Jørgen Holse  

 

1. Godkendelse af dagsorden. 

PK ønskede et ekstra punkt, Nye pumper fra FR Dahlgaard, pkt. 5.7, dagsordenen godkendt. 

 

2. Gennemgang og underskrivelse af referat fra seneste bestyrelsesmøde den 22. juni 

2022 

Referatet godkendt og underskrevet. 

 

 

3. Økonomi, takstblad og plan for overtagelse af kassererposten (Kurt). 

Saldoen på driftskontoen er pr. 10.10.2022 på 542.176,01 kr.  

Saldoen i de to depoter henholdsvis 1.100.332,98 kr. og 1.726.063,02 kr., afkaste i år til dato 

er -426.406,02 kr. i alt. KW mente at Jyske Bank er for passive. 

Investeringsomkostningerne i 2021 var 48.942,42 kr.  

Saldoopgørelse viser et driftsoverskud på ca. 200.000 kr. pr. d.d. excl. finansielle 

omkostninger 

Pga. likviditet blev der den 14.09.2022 solgt for 100.000 kr. værdipapirer og beløbet indsat 

på driftskonto.  

Den 06.10.2022 modtaget vandafregning fra GF 470.430,19 kr. 

Restancelisten pr. 29.09.2022 udgjorde et tilgodehavende på 13.637,60 kr.  

Takstblad: 

KW havde haft kontakt til Vicki Winsløv, Guldborgsund kommune og foreslået en 

prisstigning på 1 kr. pr. m3, grundet EL-prisstigningen samt indeks regulering af 

bidragssatserne. 

Vicki virkede positiv for forslaget og aftalt, at KW fremsender forslag til takstblad 2023 

efter bestyrelsesmødet. 

Forslaget godkendt af bestyrelsen. 

Kassererskift: 

KW gjorde opmærksom på, at han fra 1. dec. ikke mere er andelshaver i Rørbæk Vandværk. 

Det blev aftalt at suppleant Henrik Lindrup Jensen overtager kassererposten.  

Det blev besluttet, at KW tager kontakt til Jyske Bank vedr. de formaliteter der skal 

gennemføres i forbindelse med kassererskift, således at vandværket ikke på noget tidspunkt 

ikke kan varetaget de økonomiske opgaver. 

KW og HL er ansvarlige for gennemførelsen af skiftet. 

  

 

 

 

 

4. Status på løsning af pesticidforureningen (Per) 

4.1 Godkendelse af kulfiltrering fra kommunen 
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29. juli modtog PK tilladelsen fra GK, hvori kommunen stillede krav om leverandør til 

udførelsen samt at godkendelse var på kun 5 år. Dette kunne PK ikke godkende og har 

efterfølgende være i dialog med kommunen, som efterfølgende har tilbagetrukket de 2 

betingelser. 

Vandværkets indvindingstilladelse udløber december 2022, kommunen har svaret, at en 

forlængelse er en selvfølge. 

                

4.2 Gennemgang af opdateret tilbud 

Der har været dialog med 2 firmaer som har fremsendt tilbud som bestyrelsen også har 

modtaget. Fordele og ulemper af den fysiske udførelse og kultyper samt pristilbuddet 

blev drøftet, 

        

             4.3 Beslutning vedr. endeligt valg af leverandør  

Det blev besluttet at opgaven skal udføres af Kemic Vandrens. PK kontakter Kemic.  

 

5. Status fra driftsleder (Ole) 

 

5.1 General status og seneste - kommende reparation 

Tagrender på nye vandværksbygning trænger til udskiftning. Aftalt at Ole tager kontakt 

til Johnnys VVS og får tilbud på opgaven. 

5 stophaver og 2 hovedventiler står for udskiftning, Erik Frederiksens eftf. rykkes for 

opgaven. Skal udføres inden 1. november.  

 

5.2 Boringspumper status, plan for skift.  

Rustfrie flanger i borerør monteres af Johnnys VVS 

Pumperne i boring 1 og 3 afkalkes inden 1. november. 

 

5.3 Sikre isolering af distributionsledninger 

Afgang 5 analyseres 

 

5.4 Sporing af evt. læg på Nykøbingvej 

Tegninger viser at der ikke kan lukkes på Nykøbingvej isoleret, hvilket skal løses hvis 

tegningerne er korrekte.  

 

5.5 Oprydning i genfiltreringsrum 

Der er aftalt med firmaet FR Dahlgaard, at de nedtager og bortskaffer de 2 filtertanke 

u/b. 

 

5.6 Beredskab nødgenerator? 

Behovet drøftet. De nye udmeldinger om evt. strøm afbrydelser vil stoppe 

vandforsyningen. Ole undersøger prisniveauet på en 5 og 10 Kwh nødforsyning der kan 

levere den rigtige sinuskurve mht. elektronikken.  

 

5.7 Nye afgangspumper fra Dahlgaard.  

På vandrådsmessen havde bestyrelsen kontakt med FR Dahlgaard, der mente at 

vandværket kunne spare betydelig med strøm (ca. 30% af forbrug til udpumpning af rent 

vand) ved udskiftning af rent vands pumperne. 
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I dag er pumperne 10 kwh. og nye 2,2 kwh. OO mente at det også krævede nye 

frekvensomformere.  

Tilbud incl. udskiftning men excl. frekvensomformere: 

1 pumpe kr. 27.850 

2 pumper kr. 49.100 

                  4 pumper 93.000  

Udgiften vil hurtigt kunne tjene sig hjem med de høje strømpriser.  

Der arbejdes videre og især med løsningen af frekvensomformerne, en byttepris kunne 

være interessant. 

 

6. Status salg af Irisvej 

Købsaftale underskrevet, prisen 335.000 kr. Derfra skal trækkes udgifter til målerbrønd, 

etablering af strøm samt nedbrydning af vandtanken og kælderen.  

Forventet nettoprovenu ca. 200.000 kr. 

Skødet vil blive fremsendt til hele bestyrelsen og skal underskrives digitalt inden få dage.   

 

7. Status på vandmåler udskiftning 2022 (Flemming) 

Der er udskiftet 118 målere, 5 stk. mangler pga. afventning på stophaneskift, se pkt. 5.1 

 

8. Diverse info (Per – alle) 

PK, styringen gjort færdig af Kalundborg EL, anlægget er opdateret.  

Kalundborg EL tilbød antivirus sikring, daglig backup.  

Ved evt. virusangreb og ødelagt SCDA PC kan ny og installeret PC leveres og være 

driftsklar på max. 2 dage.  

Pris for abonnement 1200 kr. pr. mdr.  

Det blev besluttet, at købe et abonnement, PK kontakter Kalundborg EL. 

OO, Johnnys VVS ønskede en ekstra nøgle, hvilket bestyrelsen godkendte.  

PK. Der er vandrådsmøde 15. nov. Kl. 17.45 på Kikko Bar i Nyk.F. hovedemne: 

Vandforsyningsplan ved GSK. 

PK, formanden i vandrådet, H.E. Pedersen, havde deltaget i et seminar om vandforsyningen 

i Danmark. Her blev oplyst, at nedbørsmængden er steget gennem tiderne, hvilket skulle 

sikre rigeligt med grundvand, så hvorfor taler kommunen så meget om vandmangel? Dette 

bliver også et emne på Vandrådets næste møde.    

 

9. Eventuelt. 

Ingen emner drøftet.  

   
Referent 

Kurt Wiell 
19.10.2022 

 

  

 

________________________          _________________________     _______________________ 
                Per Birk Kristiansen         Ole Olsen                         Benny Rasmussen  

 

 

 

                             ________________________________          __________________________________ 

                Flemming Aalborg        Kurt Wiell 

 


